
Ministrul Sănătăţii, Sorina Pintea, a
declarat marţi că nu există un registru
al pacienţilor bolnavi de cancer, însă
există o evidenţă a acestora şi a
anunţat că miercuri va fi deschis
oficial primul centru finanţat cu bani de
la Banca Mondială pentru bolnavii de
cancer, potrivit Agerpres. “Într-adevăr,
nu există în acest moment un registru
al pacienţilor bolnavi de cancer.
Ministerul Sănătăţii a depus anul
trecut o cerere de finanţare pentru a
accesa bani europeni pentru a crea
108 noi registre de boală. Dar există
Programul Naţional de oncologie prin
care orice bolnav care este depistat şi
are acces la tratament este înregistrat.
Prin urmare, avem o evidenţă a

acestora”, a declarat Sorina Pintea
într-o intervenţie telefonică la Digi Tv.
Ministrul a anunţat că a fost reluat
programul Băncii Mondiale, care era
blocat, în privinţa echipamentelor de
radioterapie. “Şi mâine vom deschide
oficial şi vor acea acces şi pacienţii la
primul centru finanţat cu banii Băncii
Mondiale. Acest centru este la Baia
Mare. În cursul acestui an se vor
deschide şi celelalte patru centre
pentru care contractele s-au semnat în
2017. Am demarat programele de
screening concomitent cu crearea
acestui registru. Este adevărat (...), nu
putem face într-un an ce nu s-a făcut în
ultimii 30. Dar trebuie să recunoaştem
că sunt molecule noi introduse, există

programe de dotare cu aparatură”, a
adăugat Sorina Pintea. Ea a arătat că
cel mai avansat este programul de
screening pentru cancerul de col
uterin, în valoare de 5 milioane de
euro, în cadrul căruia s-au achiziţionat
deja echipamentele necesare în opt
unităţi din centrele universitare. 

Sorina Pintea a menţionat că este
nevoie şi de informare. “Medicul
curant este dator să informeze
pacientul asupra tuturor posibilităţilor
de tratament, cât şi asupra
posibilităţilor de
a-l face în
România sau în
altă ţară”, a spus
ministrul.
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Serie de activități artistice
desfășurate în cadrul Primăverii
Artelor 2019

Facultatea de Arte din cadrul Universității
„Ovidius” din Constanța organizează, în
fiecare an, în perioada lunilor martie și aprilie,
manifestarea Primăvara Artelor. Seria de
activități de înaltă ținută artistică se
desfășoară cu reala contribuție a studenților
artiști, a cadrelor didactice, precum și a
invitațiilor din domeniu. 

Marți, 2.04.2019, va avea loc o primă
ediție a concursului de muzică de cameră,
Carmen Petra-Basacopol, ce se va desfășura
în sala de spectacole Sergiu Celibidache, a
Colegiului de Arte Regina Maria, la ora 15.30.
Tinerii studenți angajați în concurs vor avea
posibilitatea să își construiască un palmares,
ce va avea cu siguranță o importantă
reverberație în timp. După festivitatea de
premiere, la ora 16.30, va urca pe aceeași
scenă, corul Specializării Muzică, Villanella,
dirijor lect. univ. dr. Ruxandra Mirea, cu un
repertoriu ce cuprinde lucrări românești. 

Miercuri, 3.04.219, în sala Daniel
Sărăcescu, C2, a Facultății de Arte, ora 14.00,
va avea loc o conferință, susținută de
violonista Manuela Olteanu Brenner (Franța),
cu o temă inedită, Réveillez le violon qui est
en vous (Trezirea viorii interioare), menită a le
cultiva studenților încrederea în talentul lor,
angajamentul și voința susținută de studiu
tenace precum și responsabilitatea pe drumul
ales, cunoașterea vieții artistice profesioniste
din Franța. 

Joi, 4.04.2019, ora 17.00, organizatoarele
acestor manifestări, lect. Univ.dr. Ruxandra
Mirea, prof.univ.dr. Mirela Kozlovsky,
conf.univ.dr. Gabriela Oprea, au invitat, în sala
Sergiu Celibidache a CNA Regina Maria, trei
prestigioși artiști, cu palmares internațional,
spre a susține un recital extraordinar. Manuela
Olteanu Brenner (Vioară), Sabina Oprea,
(pian), Costinel Florică, (Violoncel), vor
prezenta repertorii alese din creația
compozitorilor J. S. Bach, L. van Beethoven,
P. I. Ceaikovski, G. Enescu, I.
Stravinski/Agosti, C. Silvestri, menite a le
eleva tinerilor studenți educația muzicală. 

Muzicienii și melomanii sunt invitați și
așteptați în zilele de 2, 3 și 4  aprilie, a.c., la
orele menționate, la manifestări de laborioasă
implicare artistică, spre aprecierea calității
artistice a studenților Facultății de Arte,
specializarea Muzică, precum și a artiștilor
consacrați invitați.

Pe scurt.Digitalizarea reprezintă o componentă importantă

IMPORTANT pentru elevi! O nouă
materie obligatorie în şcoli?!

Educaţia financiară ar trebui
să fie materie obligatorie în
şcoală şi noi solicităm

acest lucru de câţiva ani buni, a
afirmat, marţi, într-o conferinţă de
specialitate, Florin Dănescu,
preşedintele executiv al Asociaţiei
Române a Băncilor (ARB).

“Pentru bănci, digitalizarea
reprezintă o componentă importantă.
Am făcut nenumărate eforturi, încă
din 2011, pe domeniul digitalizării.
Cred că trebuie să trecem de dialogul
că suntem pe ultimul loc, ştim asta.
Cred că trebuie să mergem la cauză.
Rolul meu este să încerc că contribui
şi dăm răspunsuri la motivele pentru
care noi nu putem face paşi înainte.
Cred că o problemă este lipsa
dialogului cu industriile. Singuri nu
vom reuşi indiferent de cât de
puternică este industria bancară, în
orice ţară. Eu, în ARB, prin
componenta noastră europeană, am
învăţat că dacă europenii au ceva mai
avansat decât noi este că nu ştim să
dialogăm şi să oferim avantaje pe
care fiecare dintre noi le poate oferi.
Dacă te uiţi pe Facebook, vezi o
realitate, dacă te uiţi pe Linkedin vezi
o altă realitate... Solicităm de câţiva
ani buni ca educaţia financiară să fie
materie obligatorie în şcoli. Ne-am

obişnuit să criticăm mai mult decât să
facem ceva împreună, este o altă
problemă pentru care suntem aici”, a
declarat Dănescu.

Oficialul ARB a menţionat,
totodată, că sistemul bancar
transmite propuneri autorităţilor
centrale, însă rar se primesc şi
răspunsuri. “Acum doi ani am reuşit
să facem un pas în faţă cu prim-
ministrul de atunci, domnul
Grindeanu, solicitându-i şi sugerând
respectuos că pasul în faţă în Agenda
digitală a României ar trebui făcut şi
cu industria noastră. Să facem un
grup de lucru, ca un project manager.
S-a schimbat prim-ministrul şi am

luat-o de la capăt... Ni s-a reproşat în
perioada aceasta când se vorbeşte
de Ordonanţa 114 că băncile nu
contribuie cu idei, că nu vin cu
propuneri. Să ştiţi că noi trimitem tot
timpul propuneri, rar suntem chemaţi,
rar ni se răspunde, dar încercăm să
obţinem mai mult. Desemnarea unei
instituţii guvernamentale separate
pentru Agenda Digitală a României,
fără asta nu se va întâmpla nimic fără
o astfel de instituţie”, a punctat Florin
Dănescu.

Reprezentanţi ai autorităţilor
publice centrale, ai mediului bancar şi
IT&C au participat, marţi, la conferinţa
Digital Banking&Cybersecurity.

Se deschide primul centru cu finanţare de la
Banca Mondială pentru bolnavii de cancer

La Teatrul pentru Copii și Tineret Constanța „Căluțul de Mare”

Concurs de recitări poezii și
monoloage „O poveste într-o poezie”

Sâmbătă, 6 aprilie 2019,
ora 10.00, la Teatrul pentru
Copii și Tineret „Căluțul de
mare” se organizează:
CONCURS DE RECITĂRI
POEZII ȘI MONOLOAGE „O
POVESTE ÎNTR-O POEZIE”.

Concursul se adresează
copiilor cu vârste cuprinse între
6-14 ani. Nu se percepe taxă
de participare, iar toate școlile
participante vor încheia un
protocol de colaborare pe un

an cu Teatrul „Căluțul de mare”
și vor primi diplome și
adeverințe acreditate de
Inspectoratul Școlar Județean
Constanța.

Premiile acordate micuților
vor consta în diplome și cărți;
se acordă TROFEU (MARELE
PREMIU) și premiile I, II, III și
mențiuni pentru fiecare
categorie de vârstă.

Organizatorii pot acorda și
alte premii (cum ar fi de

popularitate, de expresivitate,
de dicție etc).

Juriul concursului este
format din:  

1. ANAID TAVITIAN,
teatrolog, membru al Asociației
Internaționale a Criticilor de
Teatru

2. LILIANA
MOLDOVEANU, redactor
Radio România Constanța

3. CLAUDIA ZAHARIA,
actor Teatrul „Căluțul de mare”


